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              ROČNÍK XXVIII
               PODZIM 2022 

obecní zpravodaj            

 
   Milí spoluobčané,  
   čtyři roky mého prvního starostování uplynuly jako voda ve Zlatém potoce po vydatném dešti. Byla to doba 
naplněná spoluprací zastupitelstva s projektanty, firmami, zhotoviteli, školou, spolky a i s vámi občany. Ne vždy to 
byla jednoduchá jednání, ale i tak se za tuto dobu podařilo udělat dost práce, ale samozřejmě toho je hodně ještě 
před námi. Splácení úvěru za kanalizaci nás bude provázet 20 let, ale po zkušenosti mého předchůdce vím, že i přes 
splácení půjčky se dají dělat „velké“ věci.  

     Tímto bych všem, kteří jste přišli k volbám a dali nám zastupitelům hlas, chtěla 
poděkovat. I přesto že nebyl „výběr“, vnímám vaše hlasy jako podporu. Když slyším, 
jak v některých okolních obcích budou těžká vyjednávání o spolupráci, jsem za vaši 
podporu vděčná.  
    Asi již víte, že dva ze zastupitelů z minulého zastupitelstva končí. Chtěla bych jim 
nejen touto cestou poděkovat za jejich práci. Osobně moc děkuji panu Novotnému za 
to, co jsem od něho mohla okoukat a naučit se. 
     V minulých dnech byla otevřena cyklostezka z Ještětic přes Bílý Újezd ke křížku do 
Podbřezí. Je to velká 
stavba tří obcí za 
zhruba 30 milionů a 
obec Podbřezí po 
odečtení dotací 
zaplatí kolem 1 
milionu.      Tato 
stavba navazuje na 
Cyklostezku a místo 
pro přecházení 
v Podbřezí,  
která v současné době čeká na kolaudaci. Stavba cyklostezky je postavena firmou 
Štěpánek Opočno za necelých 6 milionů a obdrželi jsme na ni tři dotace v celkové výši 
přes 4 miliony.  

     Další a největší stavbou je Kanalizace a ČOV Podbřezí. Celková cena je přes 50 milionů, z toho dotace od SFŽP 
činila 27 milionů a zbytek pokryl úvěr. Stavba v současné době je plně připravena na spuštění do zkušebního 
provozu, ale kdy ten den nastane, neovlivníme a je závislý už jen na povolení stavebního úřadu v Dobrušce. Společně 
s výstavbou kanalizace byl také vyměněn hlavní řád vodovodu za bezmála 8 milionů a opravené místní komunikace 
po stavbě. 
     Nejsou to jen obecní stavby, které zlepšují život na obci. Jsem ráda, že i vy někteří občané v současné složité a 
drahé době můžete stavět a kolaudovat své domky. Snad se Vám ať už v Podbřezí, nebo Lhotě Netřebě bude dobře 
dařit. 
    Do barevného podzimu bych Vám i sobě chtěla popřát ještě aspoň pár dní se sluníčkem, abyste stihli vše, co je 
potřeba před příchodem paní zimy. 
                     Ester Horáková, starostka obce   
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Životní jubilea:        Narodil se: 
 

                         Adam Doležal          Podbřezí            18.8.2022               
Říjen                         
Petrová Věra   Chábory          80 let                        Rodičům gratulujeme!   
Hynková Marie   Podbřezí 85 let                            
Dusílková Teresa Podbřezí 75 let         

Rydl Václav  Lhota Netřeba 92 let          Úmrtí: 
Šolín Karel  Podbřezí 60 let                
                                                                                                      Marie Ehlová       Chábory       23.9.2022   

Listopad                                  
Endlerová Anna  Podbřezí 83 let                                            Čest její památce! 
Obstová Světluše Lhota Netřeba   60 let              
Ryšavý Stanislav Podbřezí 81 let                

 

Prosinec                                                        Sňatek uzavřeli: 
Hanuš Václav  Podbřezí             84 let 
Kovář Josef  Podbřezí             83 let                Michaela Marková    &     Pavel Vrba    6.8.2022 
Krejčová Blanka Lhota Netřeba   81 let                                                                             
Mach Václav Lhota Netřeba   83 let    
Paštová Ludmila Lhota Netřeba   82 let 
Nováková Marie Podbřezí             80 let 
Janský Josef Podbřezí             65 let                          

 
Oslavencům přejeme dobré zdraví!                                    Novomanželům blahopřejeme! 
 
 

                                

 

Sdružení žen Podbřezí 
 

Plánované podzimní akce 
 

 Burza dětského oblečení v Hostinci Skalka – 4. až 7. 10. 2022 

 Výroční členská schůze – 14. 10. 2022 
Od 20 hod. beseda pro veřejnost 
v Hostinci Skalka: Jasanky za 
polárním kruhem aneb jasankové 
expedice, v podání Michala 
Martinka a Zdeňka Frymla, truhlářů 
z Dobrého, kteří se zabývají výrobou 
dřevěných lyží, saní, replik starých 
lodních kufrů a řemeslných nástrojů.  

 Stezka odvahy – datum upřesníme.  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

SPOLKY A SDRUŽENÍ OBCE 
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SDH Podbřezí 
 
  Doba krásných a dlouhých letních dnů je za námi a já doufám, že jste si všichni užili konečně volnějších dnů 
dovolených a prázdnin.  
  Něco „málo“ jsme v létě zvládli i my hasiči. Proběhlo pár přípravných schůzí na pravidelnou taneční zábavu a také 
„Skalecký srandamač“. 
 

   Taneční zábava se skupinou Rocksorry se konala 13. 8. 2022. Akce je to veliká, a proto také potřebuje pořádnou 
přípravu, ale hlavně spoustu lidí, kteří pomohou. Naštěstí vždy přijdou a opět se, stejně jako vloni, bezvadně 
vypořádají s nákupem občerstvení, stavěním pódia i stanů, montováním lavic i stolů a jejich omytím, vyvěšením 
plakátů a cedulí, zajištěním WC a vody na omytí, zprovozněním lednic, dovezením kelímků, pásků na ruce, vstupenek 
a drobných mincí a v neposlední řadě také naražením sudů a opečením klobás. Těch činností je spousta a určitě jsem 
na některou zapomněla, přesto za všechny vykonané děkujeme. Po všech těch letech, kdy se zábava koná, je toto 
dění úžasné sledovat. Je to jako koncert velkého orchestru. Všichni vědí, co mají dělat a ještě to ladí. Nádhera. No a 
pak se čeká na počasí a to je vždy loterie. Vyšlo tak napůl. Účastníků přišlo i přesto hodně. Snad díky kapele, snad 
díky krásnému prostředí u nás a snad i kvůli nám pořadatelům. Zábava byla skvělá. Druhý den, neděle, opět spousta 
nadšenců, co pomohli s úklidem. Děkujeme. 
 

   Jen skončila akce jedna, následovaly přípravy na akci druhou. První sobotu v září, již také tradičně, se konal 
„Skalecký srandamač“. Tentokrát jsme pro pobavení diváků nepotřebovali ani převleky, stačily samotné útoky. 
Nejlépe dopadly děti. Není divu, chodí trénovat. Nás dospělé ještě potrápili tím, že se strojník musel převléknout do 
zásahového obleku. Vy, co jste neviděli - umíte si představit pánskou „ XXXL“ velikost na mém „S“ a boty pro slona na 
mé noze? Trochu jsem se v tom ztrácela. Útoky se všem družstvům nakonec vydařily, voda tekla, terče byly sklopeny 
a účastníci ve zdraví přežili. Ženy se postaraly o něco dobrého ke kávě a muži o výborné maso a chlazené pivo. 
Spokojeni byli myslím všichni. Ti, co získali putovní pohár i ti, co ho získají jindy. Srandy jsme si užili ažaž a to je hlavní. 
Věřme, že i příští rok se takto vydaří. 

 

   Od září se ve středu začal scházet kroužek mladých hasičů doplněný o zkušené členy sboru (Tondu a Vráťu), kteří je 
učí a současně i hlídají a vychovávají. Děkujeme za jejich práci a čas. 
 

 Připravované akce: 
 19. – 21. 11. 2022 Posvícení  

   Nebojte se a přijďte. Těšíme se na Vás.                                  Za SDH Lenka Mervartová 
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SDH Lhota Netřeba 
 

  Léto uteklo jako voda a rok 2022 se překulil do poslední třetiny. 
Sbor dobrovolných hasičů ze Lhoty Netřeby využil každý první 
pátek v měsíci k přátelskému posezení, které vždy organizují 
někteří členové sboru. V červenci jsme se sešli u Paštů na dvoře 
domu čp. 3 v takzvané Stodolní ulici. Počasí bylo tentokrát lehce 
nejisté a déšť na spadnutí. Nicméně Paštovi z čp. 3 to zvládli hravě. 
Připravili posezení, občerstvení a hlavně vytvořili příjemnou 
atmosféru.  
 

  Na konci července přišli zástupci SDH pogratulovat jednomu 

našemu členovi k významnému životnímu jubileu. Oslava byla 
trochu posunuta kvůli 
covidu. Termín 30. 
července se zdál 
ideální, ale počasí 
ukázalo, že se 

nemůžeme už na nic spolehnout… Na jediný den přišlo prudké ochlazení a 
celý den prakticky propršel. Přes to se oslava povedla a Láďa Petřík mohl od 
hasičů převzít dárky.  
 

  Dne 7. srpna 2022 jsme pozdní odpoledne a večer strávili u Radochů na 
dvorku. Opět vládla bezva pohoda, děti si pohrály a dospělí se pobavili.  

 
Koláče od paní domu byly stejně jako loni výborné.  
 

   
 
   Na sobotu 27. srpna připravili členové SDH Lhota 
Netřeba zátah svatebčanů Marie Melicharové a Petra 
Holčíka v Dobrém. Novomanželé statečně a hravě splnili 
zadané úkoly a tím prokázali, že je jejich rozhodnutí jít 
společně životem správné. Při této akci jsme trochu 
kooperovali s SDH Spy, hasičským sborem ze strany 
ženicha. Toto však nebyl jediný úkol na tento víkend. 
Mnohem náročnější bylo stavění, skládaní a opětovné 
stavění velkého stanu. V pátek se stavěl stan u 
Melicharů, kde v sobotu ráno svatebčané posnídali, a 
vzápětí parta hasičů začala stan bourat a nakládat. Stan převezli do Kamenice. Část party odjela zatahovat 
novomanžele a část začala stavět stan pro Kamenické slavnosti. Logisticky poměrně náročnou akci naši členové 
zvládli na jedničku. Příští pátek se stan opět boural a poté hned stavěl, tentokrát na Chmelišti. A tak to jde po celé 
léto. Bohužel je to většinou stále na těch samých lidech, kteří jsou velmi ochotní a neváhají pro náš sbor obětovat 
volný čas a v sobotu 27. 8. i oběd.  
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Během léta se často 
setkáváme na 
improvizovaném hřišti u 
Ehlů kopnout si fotbálek. 
Je to bezva relaxace, 
zábava a většinou i 
propocená trička. Stejně 
jsme si zahráli i první 
pátek v září, který 
Zdeněk Formánek 
uspořádal právě na 
plácku na Netřebě. Ani 
už trochu chladnější 

počasí, hlavně kvůli studenému větru, neodradilo návštěvníky akce, kteří se zúčastnili tentokrát i díky fotbalu 
v rekordním počtu. Byl to dobrý nápad spojit posezení s pobíháním po hřišti. 
   Na středu 28. září 2022 připravujeme již VIII. Lhotecký vejšlap. Navštívíme rozhlednu na Fejstově kopci v Olešnici, 
dělostřeleckou tvrz Skutinu a dojdeme až do hospůdky v Bystrém.                  
                                           

Za SDH Lhota Netřeba Vám veselý a barevný podzim přeje Petra Petříková. 

 
 
SK Skalka 
 
Open air Cup Dobruška 
  Ve dnech 4. -6. července se na stadionu v Dobrušce konal po tříleté pauze největší florbalový turnaj pod širým 
nebem v celé České republice. Open air Cupu se zúčastnilo 128 mužských týmů, 32 ženských a 10 veteránských týmů. 
Na turnaj jsme vyrazili ve složení: Josef Pohl, Filip Umlauf, Dominik Umlauf, Tomáš Ehl, Jindřich Vojnar, Šimon Zelený 
a Matěj Ehl. 

  První ze sedmi utkání ve skupině jsme sehráli proti týmu 
„RamPUCHak“. Nemohli jsme se srovnat s malým hřišťátkem a 
rychlostí hry. Brzy jsme prohrávali, a i vzhledem ke krátké hrací době 
(10 minut) jsme utkání nedokázali otočit a prohráli 6:2. Následoval 
zápas s „FBC Kopec“, který nám sedl mnohem lépe a zvítězili jsme 
5:3. Druhý den těsně před našim utkáním začalo pršet a turnaj se 
musel kvůli kluzké hrací ploše přerušit. Po dlouhých šesti hodinách 
pauzy se vše opět rozeběhlo. Hrací doba se zkrátila na osm minut a 
my na vysušeném hřišti zahájili třetí utkání proti „VO CO TI DE?“. 
Výhra 5:0 a jdeme na další zápas proti „Zilvarovým brachům“. Velmi 

vypjatý zápas, ve kterém jsme prohrávali 0:2, ale nakonec jsme díky brance v posledních vteřinách dokázali urvat 
důležité vítezství 3:2. Následoval vyrovnaný zápas proti „IBK Boskap Knippun“, který skončil zaslouženou remízou 
2:2. Další utkání jsme měli odehrát následující ráno proti „Wrecking Boyzz“. Soupeři nejspíše více zapařili na večerní 
párty a k zápasu nedorazili a následovala kontumace 
5:0 v náš prospěch. V posledním utkání ve skupině 
vítězíme poměrně snadno 5:1 nad „DROBCI GKS“ a 
zajišťujeme si postup ze skupiny z druhého místa. 
Play-off se již hrálo na dva poločasy po osmi 
minutách. V prvním kole play-off jsme vyzvali 
soupeře z okolí Čestic „IBK Citronáda za pade“. Velmi 
vypjaté utkání jsme dokázali zvládnout a zvítězili 5:1. 
V druhém kole play-off jsme vyzvali tým „Tvoje 
Máma – zelená“ v němž nastupoval doposavad 
nejlepší střelec turnaje. Díky výbornému pohybu a 
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důsledné obraně jsme soupeře k ničemu nepustili a vyhráli 6:1. Následoval postup mezi 16 nejlepších týmů turnaje. 
V osmifinále jsme se potkali s „Jedi Knights“. Od začátku jsme s favoritem drželi krok a v poločase prohrávali pouze 
1:2. V druhém poločase už soupeř ukázal svoji sílu a skóroval pouze on. Prohráli jsme 1:7 a turnaj pro nás skončil. I 
přes závěrečnou prohru byl pro nás celý turnaj super jízdou a odjížděli jsme domů spokojení, a to je nejdůležitější.  
 

Děkujeme SK Skalka za podporu a těšíme se na další ročník. 

 
Benďák (11. ročník) 

 

  V sobotu 27. srpna 2022 se na hřišti za školou uskutečnil 11. ročník turnaje v benďáku. 
Musím přiznat, že jsme měli obavu kolik hráčů dorazí a zda se turnaj vůbec uskuteční, jelikož se mnoho tradičních 
hráčů před turnajem omluvilo. Nakonec vše dobře dopadlo díky účasti nových mladých nadějí a i starších, 
zkušenějších, které jsme na sportovním hřišti dlouho neviděli. Celkem se tedy sešlo 16 hráčů  
(+2 hráči naskočili do turnaje ve vyřazovací fázi) a rozdělili se do těchto týmů: 
 
TO JE JEDNO – Vašek Kletečka, Michal Pohl, Zdeněk Kaplan, Martin Felcman (Pavel Felcman) 
ŽABAŘI – Míra Jarkovský, Jarda Kubec, Roman Zítko, Víťa Janský (Martin Stodůlka) 
JANK STARS – Kuba Volf, Danek Mňuk, Matěj Stodůlka, Kuba Stodůlka 
TO NIC – Tomáš Cvejn, Tomáš Novotný, Jirka Hovorka, Slávek Bílek 
 
Nejlépe si v základní části vedl tým JANK STARS, který nedal ostatním týmům šanci na úspěch a se skóre 12:5 a plným 
ziskem bodů postoupil do vyřazovací fáze z prvního místa. V té se utkal s posledním týmem základní části ŽABAŘI a 
po výsledku 7:3 s přehledem postoupil do finále. V něm se utkal s týmem TO NIC, který v boji o finále ve vyrovnaném 
zápase porazil tým TO JE JEDNO výsledkem 3:2. O třetí místo se tedy utkal tým TO JE JEDNO s týmem ŽABAŘI a jelikož 
týmu TO JE JEDNO nebylo jedno, že by měl skončit poslední, tak po zlepšeném výkonu vyhrál 2:0 a mohl se radovat 
z bronzové příčky. Ve finálovém zápase jsme viděli mnoho gólů a dalších mnoho neproměněných šancí. Divácky 
atraktivní utkání skončilo výsledkem 6:4 pro tým JANK STARS. Tento tým prošel celým turnajem jako nůž máslem bez 
jediného zaváhání a zaslouženě vyhrál 11. ročník. Nejlepším střelcem se stal Matěj Stodůlka s 12 přesnými zásahy, o 
jeden gól před Tomášem Cvejnem.  
Všem bych chtěl poděkovat za účast a za dobře strávené sportovní odpoledne. Za organizační zajištění turnaje si 
poděkování zaslouží Milda Novotný.  
Zároveň během turnaje a i po jeho skončení probíhalo až do pozdních večerních hodin posezení a opékání masíčka 
pro členy SK Skalka a jejich rodinné příslušníky. Všechno maso se snědlo, pivíčko vypilo a všichni se dobře pobavili, 
takže i tuto akci můžeme hodnotit jako úspěšnou. 

      
   Za SK Skalka Jiří Hovorka 

 
 
    

Vítězný tým 
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        Společná fotka      
   

 
Sedmiboj 
 

  Netradičně v neděli 11. září se uskutečnil symbolicky 11. ročník Skaleckého sedmiboje. Na hřišti se sešlo devět párů, 
které soutěžily v již tradičních disciplínách: Tenis, Ping-pong, Badminton, Pétanque, Šipky, Hod na Koš a Střelba ze 
vzduchovky. Ideální počasí ke sportování přerušil v poledne déšť. Pauza tím způsobená se využila k obědu a všichni si 
pochutnali na polévce a guláši od Jany Volfové. Tentokrát se turnaj neprotáhl do večerních hodin a všechny disciplíny 
se stihly během odpoledne dohrát.  
  Nejkomplikovanější disciplínou se stal díky větru Badminton, ale i přesto se vše podařilo odehrát a z vítězství se 
v něm radovali Renča a Milda Novotní. I u Pingpongového stolu si vítr a mokrá zámkovka pohráli s umem soutěžících. 
Nejlépe se s danými podmínkami vypořádali Lída Grimmerová a Míra Jarkovský. Šipkami nejlépe házeli Láďa a Dana 
Konečná, která v průběhu turnaje vystřídala Míšu Ulbrichovou. Ten samý pár následně opanoval i hod na koš, ačkoli 
jen velmi těsně postoupil ze skupiny. Nejpřesnější mušku ve vzduchovce měli a vítězství si vystříleli Milda a Renča 
Novotní. V petangu házeli nejpřesněji Marťa Konečná a Filip Umlauf a tenis ovládli po krásné finálové bitvě Jana a 
Zdeněk Volfovi. Všem zúčastněným patří poděkování za pohodovou sportovní neděli a těšíme se na dalších turnajích. 
Zároveň velké díky patří Janě a Zdeňku Volfovým a všem ostatním, kteří pomohli s organizací turnaje.  
 

Konečné pořadí sedmiboje: 
1. 58 bodů  Renata Novotná – Miloš Novotný   
2. 55 bodů  Martina Konečná – Filip Umlauf     
3. 53 bodů  Jana Volfová – Zdeněk Volf     
4. 49 bodů  Michaela Ulbrichová/Dana Konečná – Ladislav Konečný  
5. 49 bodů  Ludmila Grimmerová – Miroslav Jarkovský   
6. 47 bodů  Tereza Roštlapilová – Matěj Stodůlka    
7. 42 bodů  Ester Horáková – Kamil Horák     
8. 41 bodů  Eva Stodůlková – Jakub Stodůlka    
9. 40 bodů  Lenka Mervartová – Pavel Mervart    
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                                                                                                                                       Za SK Skalka Filip Umlauf 

 
 

 ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌
 

Rozhovor s paní Martou Kovářovou nejen o sladkém pečení 
 
 

Paní Kovářová, odkud pocházíte a jaké jste měla dětství?  
Narodila jsem se v Podbřezí za tři a půl roku po mé sestře. Otec byl vyučený strojní zámečník. Celý život pracoval 
v nástrojárně v Kvasinách. Nesčetněkrát přesvědčoval mojí maminku, že jí zařídí dobrou práci, aby šla do zaměstnání 
s ním. Ona ale byla zvyklá od mládí sloužit u sedláků, pracovat na poli, a tak se tomu věnovala i doma. I když jsme 
museli pomáhat, nebylo to lehké. Když byla domácí porážka vepříka, byly velké dodávky mléka, vajec i sádla. Peněz 
nebylo nikdy dost, ale mé dětství bylo pěkné a radostné. Nebyla televize, mobil, počítač, ale příroda, koupání v řece, 
stavění hrází, na podzim dělání ohníčků na poli a pečení bramborů. To už dnes děti poslouchají pouze jako pohádku.  
 

Jak vzpomínáte na svá studentská léta a první zaměstnání?  
Po ukončení základní školy u nás v Podbřezí jsem chodila tři roky do měšťanky v Dobrušce. Ve svých čtrnácti letech, 
hned po letních prázdninách, jsem nastoupila do textilní výroby v Podchlumí do Drudky, kde pracovaly převážně 
mladé ženy, takže o smích a blbosti nebyla žádná nouze. Nejdříve jsem pracovala na ručním stroji a postupně na 
čtyřech moderních stojích, dovezených z Německa. Pak přišla rodina, mateřská. Kdybych si měla někdy volit jiné 
zaměstnání, tak jedině tam bych se vrátila. 
 

Společně s dalšími dívkami z obce jste byla u založení družstva dívek SDH.  
Ano, za veliké podpory a elánu pana Čudy bylo založeno družstvo dívek. Snažily jsme se být úspěšné a dařilo se nám. 
Cvičil nás pan Kunc z Bílého Újezdu. Byl to starší mládenec a my děvčata mladá, veselá, plná života, jsme tolika 
blbostí na něho vymýšlely, že si nás užil až, až.  Naší velitelkou byla Lída Novotná (paní Volfová) a já samozřejmě 
byla strojníkem jako můj otec. I když nás už z té party mnoho není, rádi na ta léta vzpomínáme.  
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Jaké byly v té době Vaše další záliby?  
Otec chtěl mít syna, aby mohl své řemeslo někomu předat, ale nepovedlo se. Já jsem měla velkou zálibu ve strojích. 
Otec opravoval pro lidi kola, motorky a já jsem vydržela být s ním v dílně. Bavilo mě něco přidržet, šroubovat. Otec 
měl svojí pýchu: motorku BSA 500. Jak bylo trochu času, večer řekl: „Uchystej svačinu, ráno vyrážíme.“ Než jsme 
vyjeli, poplácal motorku po nádrži, řekl: „Baruško, tak jedeme!“ Jezdili jsme různě, Krkonoše, Karlova Studánka, 
Lednice, Břeclav, a jelikož se moc dobře znal s motorovým závodníkem Fr. Šťastným, tak nesměl chybět závod Velká 
cena Brna, Cena Prachovských skal a i Žamberecký kotel. A i mě svoji motorku půjčil řídit. To je nezapomenutelné.  
 

V té době byl založen i divadelní kroužek. Moje první divadelní role byla ve hře 
Na letním bytě. Hrála jsem služebnou Máry a moje věta zněla: „Franci (Jiří 
Novotný), zavazadla dej ihned do pětky.“ Tréma byla veliká.  V další hře 
Poslední muž jsem byla manželkou p. Šmídy (na fotografii). Tato hra je i 
zfilmovaná pod názvem Poslední Mohykán. U hry Sluha dvou pánů se už pomalu 
hlásil na svět náš syn, tak jsem dělala jen nápovědu. V této hře hrál hlavní roli 
Pepíček Novotný. Byl úžasný a spolu si rádi na ty časy zavzpomínáme.  
 

Jak trávíte svůj volný čas nyní? Co Vám dělá radost?  
V mládí byl můj sen mít čas si přečíst pěknou knížku, ale mamka byla velký 
odpůrce čtení. Vždy říkala, že ženské nepatří do ruky knížka, ale vařečka a něco 
na tom asi bude... A pak je zahrádka, kytičky. Ale jak ten čas letí, dostavily se 
zdravotní neduhy a na tu knížku mám konečně čas. 
 

Podělila byste se s námi o svůj oblíbený recept?  
V naší rodině musí být v neděli buchta, bez ní to není neděle. Všichni se shodují, 
že mají nejraději mřížkový koláč a z toho sladšího ořechový řez. 

 
Mřížkový koláč 
60 dkg hl. mouky, 25 dkg moučkového cukru, 16 dkg tuku (Hera), 2 vejce, 1 prášek do pečiva a mléka tolik, aby 
bylo těsto vláčné. 
Polovinu těsta si předválíme a dáme na vymazaný plech. Na to rozetřeme dva obyčejné tvarohy a na ně marmeládu. 
Z druhé poloviny těsta děláme tenké proužky a pokládáme na náplň jako mřížku. 
 

Ořechové řezy 
28 dkg tuku (Hera), 28 dkg moučkového cukru. Toto utřeme. Přidáme 18 dkg mletých oříšků, 18 dkg polohrubé 
mouky, 1 vanilku a ze 6 bílků sníh. Hmotu rozetřeme na plech dobře vymazaný sádlem a vysypaný polohrubou 
moukou s vyšší hranou. Dáme péci. Při pečení si utřeme do pěny 6 žloutků, 30 dkg moučkového cukru, trochu rumu 
a hned na teplý řez hmotu nalijeme a rozetřeme. Necháme do druhého dne zatuhnout. 
 

Paní Kovářové děkuji za rozhovor a všem čtenářům přeji dobrou chuť k upečené buchtě. 
 

Marcela Volfová 

 

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU 
 

Ze soboty 29. října na neděli 30. října 2022 
si nezapomeňte posunout ručičky hodinek o jednu hodinu zpět na 

středoevropský čas. 
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Schůze zastupitelstva obce Podbřezí 
        

           
Schůze ze dne 31.8.2022 
 
ZO schvaluje 
 

 dodatek č. 5 se zhotovitelem – BAK a.s., na akci Kanalizace a ČOV Podbřezí v hodnotě  

 161.525,51 Kč bez DPH 

 dokument Plán investic na rok 2023 provozovatele firmy AQUA Servis, a.s. Rychnov nad Kněžnou 

 oslovení advokátní kanceláře KVB s.r.o. k zastupování ve věci „Převod tří bytových domů“ 

 stanovisko pořizovatele k návrhům na pořízení Územního plánu Podbřezí, vydané Městským úřadem 

Dobruška, odbor rozvoje města, úřad územního plánování 

 žádost manželů Taucových na zařazení do Změny č. 2 ÚP Podbřezí 

 žádost Filipa Šrůtka a Johany Kubcové na zařazení do Změny č. 2 ÚP Podbřezí 

 žádost Romana Pavlíčka a Zdeňka Pavlíčka na zařazení do Změny č. 2 ÚP Podbřezí 

 schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IP-12-2013422/VB/1 Podbřezí, p.č. 716/37, 
přípojka knn 

 cenovou nabídku 71/38/Lu/2021 od společností Aqua Servis a.s., Rychnov nad Kněžnou, kterou bude za cenu 

771.558,-  Kč bez DPH vyměněn vodovod v Podbřezí od čp. 84 po ČS 

 příjem dotace na akci „Kanalizace a ČOV“ od KUKHK ve výši 2.450.000,- Kč 

 

ZO neschvaluje 
 
 žádost Jiřího Piskory na zařazení do Změny č. 2 ÚP Podbřezí 

 žádost pana Kvíčery na zařazení do Změny č. 2 ÚP Podbřezí 

 
 

͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌͌  ͌͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌͌  ͌͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌
 
 

Rozhovor s končícími zastupiteli obce 

 
Položili jsme tři otázky s prosbou o krátké odpovědi panu Antonínovi Novotnému st., a paní Marcele Volfové. 
Oba zastupitelé už nekandidovali do dalších voleb a s rolí zastupitelů obce se loučí. 
 
1. Jak dlouho jste působil/a v roli zastupitele obce? 
 

Antonín Novotný: Zastupitelem obce jsem od roku 1990 až do současnosti, tedy 32 let. Z toho jsem od roku 1994 – 
2018 vykonával funkci starosty obce. První polovinu funkčního období jako neuvolněný starosta, druhou půli již na 
plný úvazek. 
 

Marcela Volfová: Jako členka zastupitelstva jsem působila dvě volební období od října roku 2014. Velice si tohoto 
období vážím a věřím, že budu stále aktivním občanem. Ráda bych i nadále přispívala do veřejného dění, protože mi 
na Podbřezí záleží a mám to tady ráda. 
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2. Co Vám tato práce, kdy zastupujete zájem občanů, přinesla? 
 

Antonín Novotný: Dobrý pocit, že mohu pomáhat obci i občanům a dodržení slibu ze začátku volebního období, že 
prioritou mého starostování bude rozvíjení vesnické pospolitosti a činnosti spolků. 
 

Marcela Volfová: Přinesla mi mnoho zkušeností z různých oblastí, ve kterých by se zastupitel měl orientovat. Naučila 
jsem se přemýšlet o veřejném zájmu a preferovat ho před zájmem jednotlivce. Tato práce měla také velký vliv na 
můj osobností rozvoj, od počátečního pozorování a nasávání názoru zkušených kolegů k vlastnímu názoru a postoji 
k probírané problematice. Toto období bylo pro mne velmi důležité i z hlediska poznávání sebe sama při více emočně 
vypjatých zasedání. Určitě mi přineslo velmi pěknou spolupráci a názorovou výměnu s ostatními členy zastupitelstva 
a zjištění, že všichni členové mé rodiny nesobecky respektují mé odcházení z domácnosti na zasedání. 
 

3. Prosím o jedno až tři slova, která Vás napadnou, co nejlépe vystihují toto období? 
 

Antonín Novotný: Rozvoj obce, bytové jednotky a opravená škola. 
 

Marcela Volfová: Finanční výbor, neboť se jednalo o moji pravidelnou čtvrtletní činnost během celého období mého 
působení v zastupitelstvu. Období bylo dlouhé a rozmanité. Nedokážu ho jednoslovně trefně vystihnout. 
 
 
 
  
 

͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌͌  ͌͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌͌  ͌͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌ ͌  ͌

 
 Milostivé léto II

 

 

Znovu připomínáme možnost využití akce Milostivé léto, která Vám umožní zbavit se 
dluhů a exekucí vůči státu. 
 
Jak se zbavit exekuce? Milostivé léto umožní zbavit se exekucí a dluhů vůči stanoveným veřejnoprávním 
oprávněným subjektům a to za velmi výhodných podmínek. Jedná se o státní instituce a organizace (Česká republika, 
územní samosprávný celek, státní příspěvková organizace, státní fond, veřejná výzkumná instituce, veřejná vysoká 
škola, dobrovolný svazek obcí, regionální rada regionu soudržnosti, příspěvková organizace územního 
samosprávného celku, ústav založený státem nebo územním samosprávným celkem, obecně prospěšná společnost 
založená státem nebo územním samosprávným celkem, státní podnik nebo národní podnik, zdravotní pojišťovna, 
Český rozhlas, Česká televize nebo právnická osoba, v níž má stát nebo územní samosprávný celek většinovou 
majetkovou účast.) 
 

Stačí přitom uhradit pouze jistinu dluhu a paušální náklady exekutora ve výši 1.500,- + 
DPH, veškerý zbytek dluhu je následně odpuštěn. Není tedy třeba hradit úroky, penále a 
odměny exekutorů, které přesahují uvedených 1.500,- (1.815,- s DPH). Úhradu dluhu je 
třeba provést v období od 1. září 2022 do 30. listopadu 2022.  
 
Pokud si nevíte rady, obraťte se na odborníky zabývající se dluhovou problematikou. např. na organizaci Člověk 
v tísni. Nebo na obecní úřad, rádi Vám pomůžeme.  
 

Více informací naleznete také na www.milostiveleto.cz, nebo bezplatné telefonní lince 770 600 800 

http://www.milostiveleto.cz/
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 provede v naší obci mobilní svoz NEBEZPEČNÝCH ODPADŮ 
 

 v sobotu         8. října 2022 
 

 stanoviště:     Podbřezí před OÚ                8,00 – 8,25 hodin  
                Lhota u kontejnerů              8,30 – 8,45 hodin 
 

      Vybírané nebezpečné odpady: 
 

oleje nebo tuky, barvy, lepidla, pryskyřice, rozpouštědla, kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie, detergenty, 
odmašťovací prostředky, staré léky, pesticidy, akumulátory (i plné), monočlánky, zářivky, výbojky    
    

      Další odpady, které od Vás odebereme: 
 

 pneumatiky (osobní bez disků),  
 

JINÉ ODPADY NEŽ ZE SEZNAMU NEODEBÍRÁME!   : 493 646 750     

 

VELKOOBJEMOVÉ KONTEJNERY 
   Od čtvrtka 6. října 2022 budou u Obecního úřadu 
v Podbřezí a u hasičské zbrojnice ve Lhotě přistavené 
kontejnery na velkoobjemový odpad. Doba 
přistavení se předpokládá do neděle 9. října 2022. 
 

ELEKTROODPAD 
    V týdnu od 3. října bude také možné se v Podbřezí zbavit 
starých elektrospotřebičů, jako jsou staré ledničky, pračky, 
sporáky, mikrovlnky atd.  Tyto spotřebiče můžete odložit u 
staré hasičárny v Podbřezí – naproti Kovářovým. SDH Podbřezí 
nabízí také pomoc při odvozu velkých spotřebičů.  
 

Lhotečtí občané se mohou zbavit starých elektrospotřebičů 
kdykoliv odložením u sběrné plechové garáže nad rybníčkem 
na návsi.  
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8. ročník soutěže Odpadový Oskar 
 
  Odpadový Oskar je soutěž pro obce, jejímž cílem je popularizace 
obcí, které produkují méně než 150 kg směsných komunálních 
odpadů na jednoho obyvatele a rok. V 8. ročníku byly hodnoceny 
data za rok 2021.  
 

V soutěži bylo pořadí obcí stanoveno na základě absolutní hodnoty 
prokázané produkce směsného komunálního odpadu, přičemž byla 
vzata v úvahu i velikost obce (obce do 1000 obyvatel, obce od 1001 
do 5000 obyvatel, obce nad 5001 obyvatel). Toto hodnocení 
proběhlo i na úrovni krajů.  
 

A Obec Podbřezí získala v této soutěži v kategorii obce do 1 000 
obyvatel v rámci Královéhradeckého kraje první místo, 
celorepublikově pak obsadila místo druhé!  
 

Moc děkujeme všem obyvatelům, kteří tak poctivě třídí odpad a 
můžeme vyslovit prosbu „JEN TAK DÁL!“  
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  Základní a Montessori mateřská škola 
 

  Po letní pauze podbřezská škola opět ožila ve druhé polovině srpna, to když se nám do školky 
začaly postupně vracet děti z prázdnin. Vítaly je paní učitelky Petra Schlosserová, Kristýnka 
Piskorová a paní asistentka Dáša Hartmanová. 
  Zvonek na školní chodbě však naplno rozezněli na znamení konce prázdnin tradičně páťáci ve 

čtvrtek v osm hodin ráno 1. září. Letos jsme v první třídě přivítali pět prvňáčků. Čtyři děvčata a jednoho chlapce, 
které pak ve třídě v čele s paní učitelkou Hankou Hekerovou doplňuje jedenáct druháků. Ve třídě je dětem k dispozici 
paní asistentka Laďka Voglová. Třídní učitelkou deseti třeťáků je paní učitelka Věrka Kroulíková. Třetí třídu tvoří žáci 
4. a 5. ročníku, jejich třídní je paní učitelka Eva Pavlová. K dispozici je také paní asistentka Irena Čtvrtečková. 
Náboženství učí napříč ročníky paní Marcela Volfová. Zázemí nám tvoří a o naše žaludky pečuje ve výdejně jídla paní 
Mirka Mášová a o příjemné prostředí svědomitě dbá paní Zdeňka Novotná s manželem Václavem. 
  První zářijovou neděli se rodiny našich dětí sešly společně se zástupci školy a obce v kostele Proměnění Páně 
v Bílém Újezdě, kde jim do nového školního roku požehnal kněz Branko Štefún. Děti si donesly i své školní brašny a 
slavnostní mše svatá nepopiratelně zvěstovala, že nám začal nový školní rok. 
   V pátek následující týden se celá škola vypravila pěší túrou na výstavu hub na Krupárnu, kde kromě přehlídky hub 
(část z nich děti i předchozí den nasbíraly) se děti dozvěděly i zajímavé informace od přítomných mykologů. Nyní 
jsme už v plné práci, děti s každou další aktivitou poznávají a učí se nové věci, vzájemně se obohacujeme. A společně 
se těšíme na to, co nás všechno čeká a o čem vás budeme informovat příště. 

Anna Hrčková, ředitelka školy 

 
 
 


